

**To the participants in the 61st Pugwash Conference
on Science and World Affairs**

I welcome wholeheartedly the participants in the 61st Pugwash conference.

The conference has been accumulating unique experience for almost six decades and it has asserted itself as an authoritative and indispensable intellectual platform for discussing topical issues of international security and disarmament. The Pugwash movement unites globally renowned scientists, who are interested in preserving the atmosphere of trust and mutual understanding in world affairs and developing an inclusive and equitable cooperation.

In light of the current turbulent situation in the world and the persistent attempts to destroy the established strategic balance the cause of preserving global stability takes on special significance. I am convinced that elaboration under UN auspices of effective and efficient instruments of arms control and enhancement of the existing regimes of WMD non-proliferation will promote achieving this goal.

Russia contributes significantly to these efforts and is actively engaged in nuclear disarmament. Our initiatives on strengthening non-proliferation regimes and preventing an arms race in Outer Space have gained a wide support from the international community.

I wish you fruitful discussions and all the best.

S.Lavrov

Moscow, November 2015



РОССИЙСКАЯ ФЕДЕРАЦИЯ
МИНИСТР ИНОСТРАННЫХ ДЕЛ

**Участникам 61-й Международной конференции
Пагуошского движения ученых за мир,
разоружение и международную безопасность**

Сердечно приветствую участников 61-ой Пагуошской конференции.

За без малого шесть десятилетий конференция накопила уникальный опыт и уверенно утвердилась в качестве авторитетной и востребованной интеллектуальной площадки по актуальным вопросам международной безопасности и разоружения. В Пагуошском движении участвуют ученые с мировым именем, заинтересованные в сохранении атмосферы доверия и взаимопонимания в мировых делах, развитии широкого равноправного сотрудничества.

В нынешней турбулентной ситуации в мире, когда не прекращаются попытки разрушить сложившийся стратегический баланс, поддержание глобальной стабильности приобретает особое значение. Убежден, что выработка под эгидой ООН эффективных и работоспособных инструментов контроля над вооружениями и укрепление существующих режимов нераспространения ОМУ будут способствовать решению этой задачи.

Россия вносит значительный вклад в эти усилия, активно участвует в процессе ядерного разоружения. Наши инициативы по упрочению режимов нераспространения, предотвращению гонки вооружений в космическом пространстве пользуются широкой поддержкой в международном сообществе.

Желаю вам плодотворных дискуссий и всего самого доброго.

С.СЛАВРОВ

г.Москва, «1» ноября 2015 года

при 8376-2015